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VAN DE REDACTIE 
 
 
 
 

 
 
 

2023 is alweer bijna 2 maanden oud! Wat gaat het ongemerkt weer snel en wat is het weer 
turbulent. In de vorige nieuwsbrief schreven we te hopen op een ‘kalmer’ jaar, maar het 
begin van dit jaar laat niet zien dat aan onze wens tegemoet wordt gekomen. 
 

Voor veel mensen zijn er dit jaar (financiële) lichtpuntjes: per 1 januari werden de 
pensioenen van de meeste pensioenfondsen (en soms niet onaanzienlijk) verhoogd. Zo ook 
de AOW-pensioenen. Niet dat die verhoging gelijke tred houdt met de hoge inflatiecijfers, 
maar toch, het leed wordt iets verzacht. Een ander lichtpuntje is dat de gasprijzen al een 
tijdje aan het dalen zijn, waardoor de torenhoge energierekeningen op termijn weer wat 
kunnen dalen. Gelukkig maar, al moeten we maar hopen dat de mensen die het nog steeds 
moeilijk hebben voldoende geholpen zullen blijven worden. 
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Dan die ellende in Oekraïne. Wat moeten die mensen daar doormaken, terwijl de vernietiging van hun land blijft maar 
doorgaan. Laten we hopen dat door die extra wapenleveranties van westerse landen de zaken niet nog verder escaleren. Je 
weet nooit wat je van dat Kremlin kan verwachten.  
Het is gepast dat we hier in ons rijke westen onze ‘ontberingen’ wat relativeren als je naar de situatie in Oekraïne kijkt: daar 
zitten heel veel mensen pas echt in de kou en het ontbreekt hen aan alles en nog wat. Het is aangrijpend om te zien hoe het 
Oekraïense volk, naarmate de ontberingen toenemen, alleen maar standvastiger wordt in de bereidheid om de Russische 
agressor het hoofd te bieden. Wij hopen natuurlijk dat ze dat lukt, maar de prijs zal heel hoog zijn. 
 

In BBGG-verband zijn we vanaf eind december volop bezig met gesprekken met wethouders van de gemeente Goes, om te 
bezien hoe we en wat we via hen voor onze doelgroep gerealiseerd kunnen krijgen. Eerste gesprekken met wethouders 
vonden al plaats. Verderop in deze nieuwsbrief een korte uiteenzetting. Gesprekken met de fracties volgen. 
 

Verder in deze nieuwsbrief de gebruikelijke zaken (w.o. het activiteitenplan voor dit jaar) en nog wat informatie over 
zaken/instanties die voor onze doelgroep van belang kunnen zijn. 
 

                                       Hans de Jonge, secretaris 
 

 

C O N T R I B U T I E   2 0 2 3 ! 
 

Aan alle ASG-leden (die dat nog niet deden) het vriendelijke verzoek om de contributie voor 2023 over te maken. 
Deze bedraagt € 24,- per jaar voor een alleenstaande en € 40,- voor een echtpaar/samenwonenden. 

Overmaken kan op rekening NL23 RABO 0308 4829 21 t.n.v. ASG Goes, o.v.v. contributie 2023.  
Dank alvast voor uw medewerking! 
 

 

ACTIVITEITENPLAN ASG 2023 
 
 

Het bestuur vergaderde op 13 februari en stelde o.a. het activiteitenplan voor 2023 vast. Het bestuur besloot: 

• in mei weer een autotocht te organiseren. De aankondiging daarvoor komt in de nieuwsbrief van eind april. 

• in de zomer een tocht naar de Maasvlakte (hetzij per boot vanuit Drimmelen, hetzij per touringcar naar de Maasvlakte) 
te organiseren. Ook deze aankondiging komt in de nieuwsbrief van april. 

• eind augustus/begin september een tweede autotocht te organiseren. Aankondiging in nieuwsbrief juni. 

• op 12 december de jaarlijkse Kerstbijeenkomst te organiseren. Aankondiging in de nieuwsbrief van oktober. 
 

LEDENWERVING 
 

Het bestuur besprak in zijn 1e vergadering van het nieuwe jaar de ontwikkelingen rondom het ledenbestand. Zoals bij de 
meeste verenigingen zijn die ook bij ASG wat zorgelijk. Als de trend in de ontwikkeling van het aantal leden zich doorzet 
zoals tot nu toe, dan komt het draagvlak voor de vereniging op termijn in gevaar. Zo ver is het gelukkig nog niet en we 
kunnen nog proberen het tij wat te keren. Maar, dat kan het bestuur niet alleen! Daarvoor hebben we u als leden ook 
nodig. Daarom doet het bestuur de dringende oproep aan u als leden om in uw omgeving (familie, vrienden, kennissen, 
medeleden van andere verenigingen enz.) rond te kijken of daarbinnen mogelijk potentiële nieuwe leden zijn te vinden en 
die dan aan te spreken of met ons in contact te brengen. U zou ons daarmee heel erg helpen! En: u zou ook bijdragen aan 
het voortbestaan van onze vereniging! 

 

NIEUWS VAN DE KOEPELS 
 

➢ SNEL ACTIE NODIG OM TOEGANG BETALINGSVERKEER TE VERBETEREN 
 

Banken moeten snel concrete maatregelen nemen om bankieren voor alle consumenten toegankelijk 
te maken en te houden. Dat zeggen belangen- en consumentenorganisaties in een reactie op het 
onderzoek van De Nederlandsche Bank (DNB) naar de digitalisering van het betalingsverkeer. Uit dat 
onderzoek blijkt dat 2,6 miljoen Nederlanders moeite hebben met digitaal bankieren. 
 

Het DNB-rapport maakt korte metten met het idee dat vooral ouderen moeite hebben met digitaal 
bankieren en dat dat probleem in de loop der jaren vanzelf verdwijnt. Ook consumenten met 

bijvoorbeeld een lichamelijke of verstandelijke beperking of die niet goed kunnen lezen, lopen vast. Net als mensen die de 

https://www.letsmail.nl/t/r-l-tjhukhx-hhltduob-y/
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Nederlandse taal onvoldoende spreken of de cultuur niet kennen. ‘Het rapport is een eyeopener’, vinden de 
belangenorganisaties. ‘Het maakt voor het eerst een grote en diverse onzichtbare groep bankklanten zichtbaar.’ 
Afhankelijkheid 
Het onderzoeksrapport schetst een ontnuchterend beeld van de gevolgen van digitalisering van het betalingsverkeer voor 
mensen in een kwetsbare positie. De sluiting van veel bankfilialen en het afschaffen of steeds duurder maken van 
basiszaken als overschrijfformulieren, inlogtokens en papieren afschriften, leiden bijvoorbeeld tot afhankelijkheid. Mensen 
zien zich genoodzaakt bankzaken uit handen te geven aan anderen. ‘Zeer ongewenst’, aldus de belangenbehartigers. ‘Niet-
digitaal bankieren moet voor bepaalde groepen mogelijk blijven.’ 
Niet financieel gestraft 
De banken hebben in een reactie op het rapport al aangegeven dat ze garanderen dat niet-digitale klanten gebruik kunnen 
blijven maken van niet-digitale basisbankdiensten, zo lang als dat nodig is. De belangenorganisaties zijn blij met deze 
toezegging. ‘Maar’, waarschuwen ze: ‘Dat mag niet tot extra kosten voor deze doelgroep leiden. Consumenten mogen niet 
financieel gestraft worden omdat ze niet mee kunnen met de digitalisering.’ 
Persoonlijk contact 
De belangenorganisaties herkennen veel knelpunten in het rapport. Al langer wijzen zij de sector bijvoorbeeld op het gebrek 
aan persoonlijk contact door sluiting van kantoren en een ondoordringbaar, niet altijd behulpzame telefonische 
klantenservice. Tegelijk constateert DNB dat de doelgroep nauwelijks op de hoogte is van de diverse servicepunten, 
zorgcoaches en cursussen die banken bieden. Die mismatch moet worden opgelost, vinden de belangenorganisaties. Er 
moet zo snel mogelijk een landelijk dekkend netwerk van lokale, wijkgerichte bankservicepunten komen, waar klanten van 
alle banken persoonlijk worden geholpen met hun algemene bankvragen. 
De organisaties onderschrijven de visie van DNB dat de groep kwetsbare consumenten alleen maar groter wordt als banken 
geen actie ondernemen. Ze roepen de banken daarom met klem op om de adviezen uit het rapport over te nemen in een 
concreet uitvoeringsplan. Op zeer korte termijn en op grote schaal.  
De uitgebreide reactie van de belangen- en consumentenorganisaties leest u hier:                                                          

https:// consumentenbond.nl/betaalrekening/pleidooi-toegankelijk-bankieren    Bron: Koepel Gepensioneerden 

➢ BRIEF SENIORENCOALITIE AAN DE VASTE COMMISSIE VOOR BINNENLANDSE ZAKEN OVER INBRENG 

T.B.V. DEBAT WONINGBOUWOPGAVE EN KOOPSECTOR OP 9 FEBRUARI 2023 
 

De Seniorencoalitie, waar de Koepel Gepensioneerden deel van uitmaakt, zond recentelijk de onderstaande brief aan de 
Vaste Kamercommissie voor Binnenlandse Zaken in het kader van het debat over de woningbouwopgave en koopsector. 
 

Geachte leden van de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken,  
Op 9 februari staat het commissiedebat Woningbouwopgave en koopsector op de agenda. Eén van de agendapunten is het 
programma “Wonen en zorg voor ouderen”. De Seniorencoalitie (ANBO, KBO-PCOB, Koepel Gepensioneerden, NOOM) 
heeft in een reactie hierop afgelopen november naar beide betrokken ministers naast waardering voor de plannen, ook 
vier aandachtspunten meegegeven. De brief is in afschrift mede naar u als Tweede Kamer gegaan (bijgesloten). We hebben 
hier gesprekken over gevoerd en onze zorgen worden op zich herkend. Maar ook duidelijk werd dat er geen simpele 
oplossing is. Ondertussen nemen de signalen toe dat bouwplannen lijken te stagneren. De gevolgen hiervan voor ouderen, 
en met name kwetsbare ouderen, zijn groot. Met deze brief doen we een oproep aan u om de volgende drie zaken te 
adresseren.  
- Geef prioriteit aan huisvesting voor de oudere doelgroep  
- Maak haast met geclusterde woonzorgvormen  
- Investeer in ontmoetingsmogelijkheden in wijken en buurten 
  

1.  Geef aan huisvesting voor ouderen de hoogste prioriteit  
In steeds meer rapporten wordt getwijfeld over de haalbaarheid van de bouwplannen. We maken ons dan ook grote zorgen 
of de ambitie straks wel waargemaakt kan worden. Naast de vragen rondom stikstof hebben we te maken met de toewijzing 
van locaties, de afgifte van vergunningen en de stijgende bouwkosten. Wat gaat de overheid doen als de ambitie niet 
gehaald kan worden? Welke keuzes worden gemaakt? We weten dat als er voldoende prettige, betaalbare en geschikte 
woningen voor de oudere doelgroep komen, dit veel verhuisbewegingen op gang zal gaan brengen waarmee woningen 
voor starters en gezinnen vrijkomen. Dus investeren in woningen voor de oudere doelgroep is van groot belang om de 
woningmarkt vlot te krijgen. Belangrijk hierbij is dat de wensen en behoeftes van ouderen goed meegenomen worden in 
de plannen. 
  

2.  Urgentie voor wonen met zorg: geclusterde woonzorgvormen  
Maar belangrijker nog is de urgentie van de bouw van geclusterde woonvormen met zorg. Een van de voorgestelde 
maatregelen vanuit het ministerie van VWS is om het aantal verpleeghuisbedden niet te verhogen. Dit terwijl er genoeg 



 

4 

signalen zijn dat de behoefte aan intensieve zorg toeneemt. Op de wachtlijst staan volgens brancheorganisatie ActiZ 20.000 
mensen. De behoefte aan verpleegbedden en locaties waar deze aangeboden kunnen worden stijgt. Dit betekent hoge 
prioriteit en versnelling van de capaciteit van kleinschalige woon-zorgcomplexen, zowel voor tijdelijke opvang als voor 
langdurige bewoning. Dit kan ook via de transformatie van bestaande gebouwen. Huisartsen, wijkverpleegkundigen en 
inmiddels ook de ziekenhuizen geven vele signalen af dat de zorgketen stagneert en dat de reguliere zorg niet in staat is 
mensen die eigenlijk langdurige intensieve zorg en ondersteuning nodig hebben op te kunnen vangen. We mogen niet 
accepteren dat problemen op de woningmarkt afgewenteld worden op de zorg en kwetsbare mensen. 
  

3.  Nu beginnen met investeren in welzijn en wijken  
Alleen woningen is niet genoeg. Er moet nu ook snel begonnen worden met investeringen in wijken en buurten. Met name 
het creëren van ontmoetingsplekken is belangrijk. We weten allemaal dat goed wonen in een fijne woonomgeving waar 
mensen actief kunnen blijven bijdragen een belangrijke factor is, juist om de vraag naar zorg te voorkomen. Een goede 
woonomgeving met aandacht voor welzijn hoort bij het maken van transformatie- en bouwplannen. We willen tenslotte 
nu juist dat mensen op een prettige manier meer gemeenschapszin ontwikkelen en eenvoudige zaken voor elkaar gaan 
doen. Willen we inzetten op goed wonen met de juiste voorzieningen vooral in preventieve zin dan hoort dit eveneens bij 
de opgave voor de gemeenten en kan dit niet los gezien worden van de afspraken.  
 

4. Concluderend  
Wij zijn blij met de gezamenlijke aanpak, maar alles hangt af van de concrete uitwerking. Zeker gezien alle belemmeringen 
in de bouwplannen is het zaak goede prioriteiten te stellen die niet alleen gericht zijn op de toekomst, maar ook oplossingen 
bieden voor de huidige problemen. 
  

➢ PERSBERICHT: OUDERENORGANISATIES DOEN OPROEP AAN KAMER: BOUW VAN WOONZORG-

COMPLEXEN NU ECHT URGENT 
 

De seniorenorganisaties ANBO, KBO-PCOB, Koepel Gepensioneerden en NOOM roepen 
de Tweede Kamer op om nu echt werk te maken van het realiseren van meer woningen 
voor ouderen. Er moet vooral haast worden gemaakt met de bouw van woonvormen 
waar ook zorg kan worden geleverd. Dat staat in een brief die aan de Kamerleden is 
gestuurd. 
 

De bouw van woon-zorgcomplexen moet de hoogste prioriteit krijgen, stellen de 
organisaties die samenwerken in de Seniorencoalitie. Want er bestaat nu een grote 
kloof tussen zelfstandig wonen en opname in een verpleeghuis. Volgens 
brancheorganisatie ActiZ staan op dit moment 20.000 mensen op de wachtlijst voor 

een plek in een verpleeghuis. En de behoefte aan verpleegbedden stijgt alleen maar, terwijl het kabinet het aantal plekken 
in verpleeghuizen niet verhoogt. 
De Tweede Kamer debatteert morgen over de woningbouwplannen van het kabinet. Er wordt onder meer gepraat over het 
plan ‘Wonen en zorg voor ouderen’. Daarin staat dat er tot 2030 290.000 woningen voor senioren moeten worden 
gebouwd, waarvan 80.000 in een zogenoemde geclusterde woonvorm. Hier worden wonen en zorg gecombineerd. 
 

Plan B 
In de brief uit de Seniorencoalitie haar zorg over de haalbaarheid van de plannen. Door bijvoorbeeld de stikstofcrisis, het 
gebrek aan geschikte bouwlocaties en de stijgende kosten is het de vraag of de ambitie wel gehaald wordt. De 
Seniorencoalitie wil weten of er een plan B ligt. 
Naast investeren in woningen moet ook snel worden begonnen met investeren in wijken en buurten, schrijft de 
Seniorencoalitie in de brief. Goed wonen in een fijne woonomgeving waar mensen actief kunnen blijven meedoen is 
belangrijk in het voorkómen van de vraag naar zorg. 
 

➢ PERSBERICHT: SENIORENCOALITIE: APOTHEKERS MOETEN CONTANT GELD ACCEPTEREN 
 

Apothekers moeten verplicht worden om contant geld te accepteren, vinden de ouderenorganisaties van de 
Seniorencoalitie. Uit nieuwe cijfers van De Nederlandsche Bank blijkt dat bij 12% van de apotheken alleen nog maar met 
pin kan worden betaald. Dat is onacceptabel. 
 

Niet alle ouderen kunnen of willen met de pinpas betalen. Met name mensen die niet online bankieren hebben graag 
contant geld in de portemonnee, zodat ze precies weten hoeveel geld ze nog kunnen uitgeven. Zij kunnen niet snel even 
hun saldo op de rekening controleren. 



 

5 

ANBO, KBO-PCOB, Koepel Gepensioneerden en NOOM vinden dat deze groep nu door sommige apotheken wordt 
buitengesloten. Juist deze branche moet voor iedereen toegankelijk zijn. Een patiënt die zijn medicijnen komt ophalen, 
moet deze contant kunnen betalen. Hij kan namelijk niet zomaar even naar een andere apotheek. Ook in bijvoorbeeld 
bibliotheken en ziekenhuizen is het van belang dat er een mogelijkheid blijft om contant te betalen. 
Uit het DNB-onderzoek komt verder naar voren dat 4% van alle winkeliers geen contant geld accepteert. Dat percentage 
ligt in sommige branches een stuk hoger, zoals de al genoemde apotheken en bij bioscopen (22%). 
 

Wettig betaalmiddel 
Om te zorgen dat alle ouderen volop kunnen blijven meedoen in de samenleving is het belangrijk dat contant geld goed 
bruikbaar blijft. Iedereen moet zelf kunnen kiezen voor cash of pin. Contant geld is en blijft een wettig betaalmiddel. 
De enige reden om geen contant geld (meer) te accepteren is volgens de Seniorencoalitie als de veiligheid in het geding is. 
Dat kan bijvoorbeeld het geval zijn in de bus: van een chauffeur kan niet worden verwacht dat hij of zij met een tas vol 
contant geld rondloopt. 
 

Acceptatieplicht 
Dit is ook vastgelegd in het Convenant Contant Geld van vorig jaar. Het convenant bevat afspraken tussen onder meer 
winkeliers en seniorenverenigingen. Daarin zeggen winkeliers toe dat ze contant geld blijven accepteren. Daar kan alleen 
van worden afgeweken als de veiligheid in het geding is. 
In Nederland geldt op dit moment geen acceptatieplicht voor contant geld. Voor apotheken en overheidsdiensten moet 
deze er wel komen, vinden de seniorenorganisaties. 
Winkels die er desondanks voor kiezen om geen contant geld meer te accepteren, moeten dat duidelijk aangeven bij de 
ingang van de winkel. Mensen die contant willen betalen, kunnen dan direct besluiten om naar een concurrent te gaan die 
nog wel cash accepteert.            Bron: Koepel Gepensioneerden 

 

VARIA 
 

➢ AANGIFTE INKOMSTENBELASTING OVER 2022 
 

Binnenkort is het weer zover: vanaf 1 maart 2023 en voor 1 mei 2023 moet de belastingaangifte over 2022 worden gedaan. 
Iedereen die verwacht dat het inkomen zodanig is dat er belasting betaald moet worden, moet aangifte inkomstenbelasting 
doen!  
In veel situaties kan het inkomen (en wellicht de aftrekposten) zodanig zijn dat er sprake kan zijn van belastingteruggave. 
Dit komt met name voor bij mensen die de AOW-gerechtigde leeftijd hebben bereikt. Zie onderstaande voorbeelden: 
 

 
 
Alleenstaande met AOW-uitkering en een klein pensioen: 
 

AOW-uitkering     16.500,00 
Pensioen     10.000.00 
Totaal:      26.500,00 
 
Belasting    19,17% =     5080,00 
Algemene heffingskorting:                -1494,00 
Ouderenkorting:                                  -1726,00 
Alleenstaande Ouderenkorting:         - 449,00 
            1411,00 
Over de AOW-uitkering is meestal niets ingehouden.  
Over het pensioen (19,17%) is verschuldigd     1917,00 
Terug te ontvangen:                                           506,00 

 
Gehuwde met AOW-uitkering en een klein pensioen: 
 

AOW-uitkering     11500,00 
Pensioen     10000,00 
Totaal:                               22.500,00 
 
Belasting  19,17%=    4313,00 
Algemene heffingskorting    -1494,00 
Ouderenkorting     -1835,00 
Verschuldigd:         984,00 
Ingehouden over het pensioen 19,17% = -1917,00 
Terug te ontvangen:            933,00
  

 
  
 
 

 

U ziet: het kan lonend zijn om aangifte te doen! Omdat dit voor veel mensen toch 
ingewikkeld is, biedt ASG al sinds jaren de zogenaamde belastinghulpservice. Wilt u daar ook 
gebruik van maken? Dat kan. U moet wel aan bepaalde voorwaarden voldoen. Zo kunt u 
geen hulp inroepen als uw inkomen gelijk aan modaal of hoger is (> 40.000 per jaar). Wilt u 
in aanmerking komen voor hulp?  
Bel of mail met Leen van Zon: 0113-270144/leen.zon@planet.nl 

mailto:0113-270144/leen.zon@planet.nl
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➢ BESPAARHUIS GOES 
 

Kiest u voor energiezuinig wonen, dan kiest u voor gemak én besparen! Wat is daar allemaal voor nodig? Is uw huis geschikt 
voor andere warmtebronnen? Is het de moeite waard om zonnepanelen te plaatsen? En welke subsidies zijn er? Het 
antwoord op al deze vragen vindt u in het Bespaarhuis. Het Bespaarhuis is iedere dinsdag geopend, van 15.00 – 20.00 uur. 
U kunt zonder afspraak binnenlopen. 
 
Het Bespaarhuis is een idee van de gemeente Goes en helpt met informatie en advies over verduurzamen van uw huis. Ze 
bekijken samen wat geschikt is voor úw woning, situatie en budget. Ook ziet u in het Bespaarhuis hoe duurzame oplossingen 
er in het echt uitzien. Bijvoorbeeld oplossingen voor isolatie, voor het opwekken van energie en voor verwarming. 
 

Activiteiten 
In het Bespaarhuis zijn regelmatig activiteiten en thema-avonden. Aanmelden voor onderstaande informatie-
bijeenkomsten kan via: bespaarhuis@goes.nl. Activiteiten in het Bespaarhuis: 
 

Datum Activiteit Tijdstip 

Iedere dinsdag Vrije inloop Bespaarhuis 15:00 - 20:00 uur 
 

Openingstijden Bespaarhuis 
Het Bespaarhuis is elke dinsdag geopend van 15:00 tot 20:00 uur.  
 

Bespaarhuis 
Adres 
Lijnbaan 14 in Goes. 
Meer info: www.goes.nl/bespaarhuis 
 

➢ ACUUT ZIEK EN NAAR HET ZIEKENHUIS? 
In Nederland vinden ongeveer 1.7 miljoen bezoeken aan de spoedeisende hulp (SEH) per jaar plaats. De kans dat iemand 
vanwege een acute ziekte de SEH moet bezoeken neemt toe met de leeftijd. 

 
 

Ongeveer één op de drie SEH-bezoekers is in de leeftijd van 60-79 jaar. Bij één op de tien 
SEH bezoeken is een (verkeers-)ongeval, beroerte of hartinfarct de reden van het bezoek. 
De overige bezoeken zijn voornamelijk gerelateerd aan chronische aandoeningen, die 
leiden tot acute klachten. Denk bijvoorbeeld aan patiënten met diabetes of behandeling 
voor kanker en de SEH bezoeken vanwege een infectie, longembolie of bijwerking van 
medicatie. Infecties, zowel viraal (griep, COVID-19) als bacterieel (long- en 
blaasontsteking), zijn één van de meest voorkomende redenen van SEH bezoek. 
  

 

Hjalmar Bouma (foto) werkt als internist-acute geneeskunde/farmacoloog op de SEH van het UMCG en is bestuurder van 
Sepsisnet. In zijn onderzoek heeft hij zich als doel gesteld de herkenning en behandeling van vroege sepsis te verbeteren. 
 

Op de SEH is het belangrijk om in korte tijd tot de juiste diagnose te komen en de best passende zorg te starten. In geval 
van een infectie geldt dat als deze niet tijdig herkend en behandeld wordt, kan dit tot sepsis leiden: er is dan sprake van 
orgaanfalen en een verhoogd risico op overlijden. Het bezoek aan de SEH start met de beoordeling door de 
verpleegkundige: door een kort lichamelijk onderzoek wordt ingeschat hoe urgent de situatie is. Deze urgentie wordt 
gebruikt om te bepalen welke patiënt het eerste geholpen moet worden, zodat iedereen op tijd de juiste zorg krijgt. 
Onderzoek aan bloed en urine, maar ook echografie verricht door de arts en een röntgenfoto van de longen wordt gebruikt 
om snel te bepalen wat er aan de hand is. In geval van een infectie, is het belangrijk te weten of er sprake is van sepsis. De 
mate van ziek-zijn bepaalt of er sprake is van sepsis, wat ingeschat wordt aan de hand van de bloeddruk, hartslag, het 
bewustzijn, de ademhaling en aanvullende metingen in het bloed. Het is belangrijk sepsis tijdig te herkennen, vanwege de 
noodzaak om snel tot de juiste behandeling over te gaan om het risico op snelle verslechtering te verlagen en mogelijk 
noodzaak tot opname op de intensive care. 
  

De behandeling bestaat uit antibiotica (indien er sprake is van sepsis door een bacterie) en vaak is er vocht via het infuus 
en eventueel medicatie nodig om de bloeddrukdaling door sepsis te ondervangen. 
 

mailto:%20bespaarhuis@goes.nl
http://www.goes.nl/bespaarhuis
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Suze Korver heeft een ernstige sepsis doorgemaakt. Hieronder haar verhaal. 
In 2014 heb ik een sepsis doorgemaakt. Het startte met een grieperig gevoel dat binnen enkele 
uren steeds erger werd. Ik kwam op de IC terecht en was dermate in shock dat mijn handen en 
onderbenen afstierven en geamputeerd moesten worden. Het is een wonder dat ik het overleefd 
heb. Na maanden intensive care, gevolgd door een langdurig verblijf in een revalidatiecentrum, 
kwam ik thuis. Er volgde een hele lange weg om te leren leven zonder onderbenen en zonder 
handen. Dat vergde moed en doorzettingsvermogen. Het is nu bijna negen jaar geleden en met 
behulp van twee armprotheses en twee beenprotheses kan ik weer deelnemen aan het normale 
leven. Mijn lieve familie, mijn aangepaste auto en fiets, mijn panfluit, lezen, lesgeven aan 

Oekraïners, lezingen geven over mijn boek, zingen in een koor en vorming en toerusting verzorgen in de kerk en 
medebestuurslid mogen zijn van Sepsisnet, als ervaringsdeskundige, maken dat ik me een bijzonder dankbaar mens voel! 

 

➢ ACTIVITEITEN BBGG 
Het Bondenberaad Groot Goes (BBGG) is namens de aangesloten verenigingen, waaronder ASG, intensief bezig met het 
behartigen van de belangen van de Goese senioren. Dat is iets wat niet zo opvalt, omdat dat altijd via brieven gebeurt, of in 
gesprekken in kamertjes op een stadskantoor enz. Maar het gebeurt wel. Waar zijn we zoal mee bezig? 
 

Het meest in het oog springende gespreksthema met de gemeente Goes is de vraag van het BBGG om, 
net als in het verleden, te kunnen functioneren als volwaardige seniorenraad. Ons ‘gedram’ daarover 
leidde in februari 2022 tot een motie in de Goese gemeenteraad die het college opdracht gaf om het 
BBGG als seniorenraad aan te merken. Wel onder een aantal voorwaarden: we zouden dat voor een 
periode van 2 jaar mogen doen en daarna zou men bekijken of dat werkt.  
Om kort te gaan: het is nog steeds niet zover. En we zijn nu een jaar verder. In een overleg van 
ondergetekende met de bevoegde wethouder Vermeulen, vorig jaar, wist deze te vertellen dat dit 
onderwerp in de werkgroep bestuurlijke vernieuwing aan de orde was, om de uitkomst van de motie in 
een breder kader te plaatsen (?). Hij kon niet zeggen wanneer die werkgroep haar ei zou leggen. Zeer 

teleurstellend! Vanzelfsprekend houden we de vinger aan de pols. 
 

Wethouder Vermeulen is niet de enige die we wilden spreken. We willen met alle leden van het college, die op 2 juni van 
het vorig jaar aantraden overleg hebben. Zo’n overleg vraag je niet direct aan natuurlijk, de nieuwe wethouders moeten 
zich ook even inwerken, vandaar dat we daar nu mee bezig zijn.  
 

De tweede op ons lijstje was wethouder (Joan) Veldhuizen, die o.a. de belangrijke portefeuilles 
‘Ruimtelijk ordening en volkshuisvesting’ en ‘Energie en klimaat’ beheert, waaronder bijvoorbeeld ook 
woonzorg valt. Met haar voerden we een aantal weken geleden overleg. In dat overleg spraken 
ondergetekende als BBGG-voorzitter en secretaris Theo Snel met de wethouder allereerst over de rol 
van het BBGG. We hebben ook aan haar adres onze teleurstelling overgebracht dat de uitwerking van 
de motie van februari 2022 zo lang op zich laat wachten. De wethouder had daar enigszins begrip voor, 
maar verwees naar de bevoegde wethouder (Vermeulen).  
Vervolgens spraken we over het belangrijke thema ‘Wonen’. Wij brachten in dat  

• In het coalitieakkoord bij het onderwerp Wonen het woord senioren niet voorkomt, er is alleen sprake 
van ‘doelgroepen’. 

• In de participatieronde in ‘Goes praat mee’ (toekomstvisie juni 2022) wonen voor ouderen wel wordt genoemd. E.e.a. 
zou meegenomen worden in de toekomstvisie die in 2023 wordt gepresenteerd. We hebben gevraagd naar de status 
in zijn algemeenheid en voor senioren in het bijzonder, bijvoorbeeld als het gaat over het idee van de knarrenhofjes. 
De wethouder gaf aan dat hieraan gewerkt wordt. Er komt een woonvisie in 2023. Zo is er ook een woon-zorg visie in 
2023 geëist door de rijksoverheid. De wethouder kon niet zeggen hoe de status is en hoe dit samenhangt met de 
Woonvisie. We konden daarom geen afspraak maken over hoe we in dit proces worden meegenomen!  

• In de toekomstvisie van woningcorporatie Beveland Wonen het woord senioren eveneens niet voorkomt! De 
wethouder meldde dat er door de gemeente en Beveland Wonen nauw wordt samengewerkt en dat er daarvoor een 
convenant wordt opgesteld. 

Energie 
Onze vraag: veel van onze leden wonen in corporatiewoningen. Niet de meest geïsoleerde woningen. Wat is het beleid 
dienaangaande en wat is er met Beveland Wonen op dit gebied afgesproken? De wethouder antwoordde dat er met 
Beveland Wonen over wordt gesproken, maar kon niet concreet zijn. 
Hoewel niet haar portefeuille: hier kwam ook het armoedebeleid om de hoek kijken. Daarvoor werden we verwezen naar 
wethouder Andre vd Reest. 

Wethouder Vermeulen 

Wethouder Veldhuizen 
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We spraken ook over het Bespaarhuis (je kan daar allerlei voorlichting krijgen over bijv. hoe het best je woning te isoleren 
en met welke materialen). Zie elders in deze nieuwsbrief. 
Ruimtelijke ordening/openbare ruimte 
De komst van een toiletunit op de Oostwal is een goede zaak. 
De wethouder meldt dat het woekeren blijft met ruimte in de gemeente. De gemeente probeert zo goed mogelijk groen, 
verkeer en wonen in de ruimte te passen. Dit past in de opgestelde omgevingsvisie. 
Milieu 
We spraken over: 

• Binnenstad autoluw, maar ook brommerluw? Gevaarlijke situaties met hun snelheden. Toegelicht maar geen echt 
antwoord gekregen. 

• Van het gas af? Gemeentelijk plan al klaar? De Gemeente gaat in ’s Heer Hendrikskinderen en Wilhelminadorp starten 
met een aanpak hiervoor. 

• Financiële ondersteuning bij investeringen in milieumaatregelen voor het individu, maar wat met mensen in gestapelde 
bouw van bijv. de woningcorporatie?  

Over deze punten hebben we van gedachten gewisseld zonder een concreet beeld te krijgen wat de gemeente gaat doen. 
 

Algemene indruk van het gesprek was wat teleurstellend. We kregen de indruk dat de wethouder nog niet helemaal goed 
was ingewerkt. Jammer, nu ze toch een paar voor onze doelgroep wezenlijke dossiers onder haar hoede heeft. Afgesproken 
is om over een half jaar weer een informeel gesprek te organiseren tussen de wethouder en BBGG. We hopen van harte 
dat we dan concreter zaken kunnen doen…. 
 

Intussen gaan we door: we nog een overleg met wethouder Van der Reest te hebben. Ook staat nog een overleg met 
wethouder Meulblok en de fractievoorzitter in de raad op de lijst. We houden u op de hoogte. 
 

Hans de Jonge 

 

LIEF EN LEED 
 

 
 

In de maanden januari en februari 2023 vier(d)en de volgende ASG-leden hun 
kroonverjaardagen. We zetten ook de mensen in het zonnetje die, zonder kroonjaar, 

de mooie leeftijd van ouder dan 90 jaar vier(d)en. 
 

U allen van harte gefeliciteerd! 
 
 

 
 

Jarig op Naam lid Leeftijd 

5 januari Mevrouw M.G. de Haze uit Goes 75 jaar 

7 januari Mevrouw C. de Bue uit Goes 90 jaar 

12 januari Mevrouw M.J.P. Goudzwaard-Verboom uit Kloetinge 80 jaar 

17 januari Mevrouw D. van Zon uit Kloetinge 75 jaar 

23 januari Mevrouw J.A. den Boer-van Doezelaar uit Kloetinge 75 jaar 

23 januari Mevrouw D. Verdonk-Kopmels uit Goes 85 jaar 
   

18 februari Mevrouw M.M. Walrave-Oele uit Wilhelminadorp 90 jaar 
 

 
-0-0-0-0-0-0- 
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Valentijnsdag valt samen met de feestdag van twee christelijke martelaren 
met de naam Valentinus. Er bestaan verschillende heilige martelaren met de 
naam Sint-Valentijn. Eén was priester in Rome, een ander was bisschop van 
Terni. Beiden werden in de 3e eeuw ter dood gebracht. Mogelijk gaat het hier 
om dezelfde persoon. Over Sint-Valentijn is geen enkel biografisch gegeven 
bekend. De gewoonten die met de dag in verband staan hebben niets van 
doen met het leven van deze heiligen.  
 

In de 18e eeuw werd geopperd dat het Valentijnsfeest op 14 februari is 
ingesteld om de oude Lupercalia, een Romeins (en wellicht nog ouder) 

vruchtbaarheidsfeest, te vervangen. Lupercalia werd op 15 februari gevierd ter ere van Juno, de Romeinse beschermgodin 
van de vrouw en het huwelijk, en Pan, de god van de natuur. In 496 verbood paus Gelasius dit heidense feest. Er is echter 
geen verband tussen de afschaffing van de Lupercalia en het ontstaan van de Valentijnsdag.  
 

Legenden over Valentijn komen voor in de Legenda aurea, maar het Valentijnsfeest van de romantische liefde, zoals dat 
tegenwoordig gevierd wordt, dankt zijn ontstaan aan Geoffrey Chaucer, die in zijn gedicht Parliament of Fowls (1380-1382) 
deze versregels schreef:  
For this was on seynt Volantynys day  
Whan euery bryd comyth there to chese his make  
Vertaling: 
'Want dit was op Sint-Valentijnsdag  
Als elke vogel daar zijn maatje komt kiezen'.  
 

In veel islamitische landen is het vanuit de religie verboden om Valentijnsdag te vieren. In de Verenigde Staten is men, uit 
commercieel oogpunt, begonnen met de nadruk van anonieme liefde naar liefde. Valentijnsdag is in België en Nederland 
in korte tijd een groot commercieel succes geworden: cadeauwinkels, boekwinkels, lingeriewinkels en bloemenwinkels 
profiteren hiervan.                   Bron: KBO-Zeeland 

 

➢ ONTSPANNINGSMIDDAG BBGG OP 15 FEBRUARI 2023 
 Op woensdagmiddag, 15 februari 2023 was het Heer Hendrikhuis in ’s-Heer Hendrikskinderen de plaats waar de 
ontspanningsmiddag van het Bondenberaad Groot Goes werd gehouden. Ruim 70 man kwam op! Voor het eerst sinds 
2020! Corona zorgde er de afgelopen 2 jaar voor dat de bijeenkomst niet georganiseerd kon worden. En nu dus wel. En om 
kort te gaan: het was een succes, afgaand op het vele klatergelach en de goede stemming die er onder de mensen was. Na 
een korte opening door de voorzitter gaf deze het podium aan zanger/conferencier Jan Hamelink uit Magrette, ‘van d’n 
overkant dus’. Jan begon met een kleine potpourri op z’n trekzak en startte vervolgens de bijeenkomst met heerlijk 
ontspannende praatjes, liedjes en gedichtjes.  
Daarna kwam meesterverteller Frans van der Heijde aan de beurt. Een heerlijk verhaal over zijn eerste liefde, de Duitse 
Hannelore (hoewel hij zich daar niet bewust van was omdat hij liever voetbalde), deed de zaal goed loskomen. 
Na een korte pauze wederom een optreden van beide heren en wederom veel lachen, sommigen gieren en brullen en 
meezingen met Jan, of op de knieën slaan van het tweede optreden van Frans. Een heerlijke middag, waar de voorzitter 
van had genoten ‘en wij ook’ riep de zaal unaniem terug. Voor herhaling vatbaar dus!   Hans de Jonge 
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➢ GRIEP, VERKOUDHEID OF CORONA? 
Het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) publiceerde recentelijk onderstaand artikel over de verschijnselen 
van griep en corona en de verwarring die daar soms over bestaat. Dit artikel werd overgenomen door het magazine 
‘Nieuwsflitz’ van KBO-Zeeland en daarin gesignaleerd door ASG-lid mevrouw De Leeuw. Zij suggereerde terecht opname in 
onze ASG-nieuwsbrief, aangezien dit helaas nog steeds een heel actueel thema is. Met instemming van KBO-Zeeland daarom 
hierbij het betreffende artikel. 
 

 

  



 

11 

 


